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 Сарајево - Високи представник у БиХ Валентин Инцко изјавио је да би његова акција у
вези са референдумом о Дану Републике Српске била контрапродуктивна, јер је већ
дјеловао Уставни суд БиХ.

  

  Он је истакао да резултати референдума још нису објављени и упитао како нешто
поништити ако није објављено?   

"Ако резултати буду објављени, они немају правно дејство", рекао је Инцко на
конференцији за новинаре у Сарајеву након дводневне сједнице Управног одбора /УО/
Савјета за спровођење мира /PIC/ у БиХ.

  

Он је нагласио да није дјеловао јер сматра да би само дуплирао одлуку Уставног суда
БиХ.

  

УО PIC-а позвао је на пуно поштивање релевантне одлуке Уставног суда о Закону о
празницима Републике Српске, те је нагласио потребу да се поштује владавина права и
овлаштења свих институција на нивоу БиХ, а Руска Федерација није се сагласила са
овим ставом.

  

Инцко је навео да је УО PIC-а на дводневној сједници примио к знању резултате
референдума о Дану Републике Српске и да је спроведен на основу одлуке за коју је
Уставни суд БиХ утврдио да није у складу са Уставом БиХ, те да је противна судском
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налогу који је донесен као привремена мјера.

  

Према његовим ријечима, УО PIC-а разматрао је одлуку о референдуму, али са правног
аспекта, али није расправљао о самом питању празника.

  

"Били су изузетно забринути због идеје да неки органи мисле и тврде да се одлуке суда
могу одбацити или промијенити политичким одлукама", рекао је Инцко.

  

Он сматра да мора бити ојачан рад Уставног суда БиХ, његова финансијска, политичка и
професионална независност.

  

"Када OHR оде из БиХ, Уставни суд БиХ биће једини који ће рјешавати спорове између
ентитета и БиХ", тврди Инцко.

  

Према његовим ријечима, у БиХ још постоје двије политичке стварности - позитивна и
негативна.

  

"БиХ је, с једне стране, направила изузетно позитивне кораке на путу ка интеграцијама у
ЕУ што је PIC констатовао. PIC је позвао руководство БиХ да убрза спровођење
Реформске агенде. С друге стране, функционалност и стабилност земље суочавају се са
великим изазовима, што укључује и оспоравање Дејтонског споразума", појаснио је
Инцко.

  

Он је додао да УО PIC-а сматра да сви лидери у БиХ морају да допринесу политичкој
стабилности тако што ће избјегавати оспоравања Дејтона и рјешавати неслагања путем
дијалога.

  

"Чврсто смо увјерени да сви политички, друштвени и вјерски лидери у БиХ треба да
унаприједе међусобно разумијевање и толеранцију. Лидери треба да се уздрже од
спровођења негативне политике, као и радњи и реторике који иду у правцу
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провокативне употребе симбола, што може да има ефекат радикализације појединаца и
заједница", нагласио је Инцко.

  

Према његовим ријечима, УО PIC-а подстакао је власти на свим нивоима да наставе
напоре у борби против радикализма и екстремизма, у сарадњи са сусједним земљама и
међународном заједницом.

  

Инцко је рекао да су на данашњој сједници у Предсједништву БиХ чланови овог тијела
Бакир Изетбеговић и Драган Човић обећали брзо рјешавање питања избора у Мостару.

  

Он је појаснио да је Човић поменуо да ће доћи до рјешења у наредне двије седмице,
односно до краја године.

  

"Охрабрени смо увјеравањима Човића да ће ти проблеми бити ријешени брзо и очекујемо
да странке владајуће коалиције у Федерацији БиХ /ФБиХ/ то обећање и испуне и да се
дају на посао рјешавања многих проблема са којима су грађани суочени", рекао је Инцко.

  

Према његовим ријечима, УО PIC-а има јединствен став да Централна изборна комисија
БиХ треба да донесе одлуку о поновном одржавању избора у Стоцу без даљег
одгађања.

  

"Мора да буде испоштована и одлука Суда БиХ о Стоцу. Од императивног је значаја да
ситуација у Стоцу остане мирна", поручио је Инцко.

  

На састанку УО PIC-а са члановима Предсједништва БиХ било је ријечи и о дуготрајној
блокади рада Парламента ФБиХ због спорова о неким законодавним приједлозима и
очекује се да овај проблем буде што прије ријешен.

  

Први Инцков замјеник Брус Бартон рекао је да су невладине организације у БиХ
упознале чланове PIC-а о корупцији у БиХ и њеној раширености.
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"Истакли су да се закони доносе и институције формирају да би се показало да постоји
борба против корупције, али у реалности то није тако и то је неуспјех домаћих власти.
Стабилна политичка ситуација, владавина права и спремност на реформе кључни су за
економски просперитет БиХ", нагласио је Бартон.

  

(Срна)
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